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Protokół Nr XXVIII/16 Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 15 grudnia 2016 r., godz. 9.00 – 16.00 

miejsce obrad: sala konferencyjna  w Międzyzdrojach 

 

 

1. Otwarcie XXVIII  Sesji RM i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia XXVIII  Sesji RM dokonał Przewodniczący RM, który  na podstawie listy obecności 

stwierdził wymagane  quorum.  Na sesji jest obecnych 14 radnych. Lista obecności radnych 

oraz  zaproszonych gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu.  

Przewodniczący powitał na sesji zaproszonych gości: Jolantę Szyłkowską Prezesa Zarządu 

Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręg  Szczecin  oraz  Pana Lecha 

Piątkowskiego,  Sekretarza Zarządu Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Okręg 

Szczecin, którzy spotkali się z Radą w związku z tym, że 35 Zjazd Żołnierzy Kresowych Armii 

Krajowej był ostatnim zjazdem w Międzyzdrojach. Wypada docenić ten okres, kiedy Żołnierze 

Ci gościli w Międzyzdrojach. Na ręce Przewodniczącego, Burmistrza, Sekretarza,  Anety 

Czyżak, Jadwigi Bober,  Tomasza Rychłowskiego, Julii Rogowskiej, Zespołu „Fala”, Leszka 

Zużałka, Ireneusza Lewickiego, Andrzeja Mleczko,  złożyła podziękowała, również w imieniu 

Pani Danuty Szyksznian, wręczając pamiątkowe dyplomy.  Podziękowała za gościnność                

i zapewniła, że Żołnierze Armii Krajowej będą dbali o pamiątkowy pomnik, który został 

postawiony w Międzyzdrojach.  

  Burmistrz podziękował za słowa uznania, wypowiadając się w temacie Walki Żołnierzy 

Krajowych, która miała wielki wpływ na nasze życie, dzięki temu możemy dzisiaj dyskutować 

np. o budżecie, który choć ważny,  okazuje się być nieważnym, w kontekście  tak wielkich i 

wzniosłych spraw, które są udziałem Żołnierzy AK. Burmistrz podziękował, że wybrano 

Międzyzdroje na miejsce tych  zjazdów.  

  

 Kolejne podziękowania Burmistrz i Przewodniczący Rady złożyli Pani Kierownik OPS 

Elżbiecie Jakubiak, która została wyróżniona przez  Marszałka Zachodniopomorskiego za 

35.lecie pracy oraz całokształt spraw, które składają się na pracę OPS w Międzyzdrojach. 

Wręczono  pamiątkowy grawerton za całokształt działań Ośrodka.    

 

 Panu Marianowi Kowalewskiemu wręczono również grawerton, bowiem  zakończył on 8 

letnią kadencję Prezesa Zarządu Powiatowej  Ochotniczej Straży Pożarnej w Kamieniu 

Pomorskim.  

Burmistrz dołączył się do podziękowań, podkreślając wkład pracy  Pana Kowalewskiego. 

 

2. Wnioski do porządku  obrad. 

 

Przewodniczący poinformował o konieczności wprowadzenia zmian do porządku posiedzenia. 

W związku z tym, że porządek sesji trafił do Radnych w ustawowym czasie, na 14. dni przed 

sesją,  nie zawierał on wszystkich uchwał, które są przedmiotem dzisiejszej sesji. Burmistrz 

skorzystał ze swoich  ustawowych uprawnień odnośnie przedłożenia projektów uchwał na 7. 

dni przed sesją,  w związku z tym proponuje się włączenie do porządku uchwał, które Radni 

otrzymali wcześniej. Jednocześnie będzie wnioskował o  wyprowadzenie z porządku 

posiedzenia dwóch projektów uchwał: 

- projektu obywatelskiego - uchwały w sprawie ustanowienia św. Piotra Apostoła duchowym 

Patronem Miasta Międzyzdroje, w związku z nieobecnością inicjatorów uchwały, powrócimy do 

zagadnienia na kolejnej sesji, za zdjęciem 8 radnych, 2 osoby wstrzymały się   
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-  Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na usytuowanie służebności przesyłu, taki wniosek 

zgłosiły komisje o przesunięcie do prac komisji, za wyprowadzeniem 14 radnych.  

 

Przewodniczący odczytał projekty uchwał, o wprowadzenie których będzie wnioskował :    

 
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2016. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/159/15 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach         

z dnia  17 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2016 rok. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia  4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2016-2035. 

4. Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu oddania 

nieruchomości          w użytkowanie. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości 

(teren     o pow. 2,75 m² - cz. dz. nr 255). 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości 

(teren    o pow. 80 m² - cz. dz. nr 83/1). 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (teren o pow. 

17 m² - cz. nieruchomości stan. dz. nr 173/6). 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego                     

w zakresie dofinansowania utrzymania cmentarza komunalnego w Międzyzdrojach i Lubinie 

19. 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Ochrony 

Środowiska        w Międzyzdrojach, w sprawie dofinansowania i utrzymania stadionu miejskiego        

w Międzyzdrojach. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn. „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej oraz modernizacja oczyszczalni na terenie aglomeracji Międzyzdroje”. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dokumentacji technicznej aportem 

do spółki „Zakład Wodociągów i Kanalizacji” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą   w Międzyzdrojach. 

13. Projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Gminie 

Międzyzdroje. 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2017 rok. 

16. Projekt uchwały w sprawie skargi z dnia 22.09.2016 r. na działalność Burmistrza 

Międzyzdrojów. 

17. Projekt uchwały w sprawie uznania właściwości Rady Miejskiej do rozpoznania skargi na 

działalność Burmistrza Międzyzdrojów. 

18. Projekt uchwały w sprawie  zawiadomienia J.Z o niezałatwieniu skargi w terminie.  

19. Przyjęcie protokołu z kontroli działalności Burmistrza w zakresie wykonywania uprawnień 

nadzorczych wspólnika w Spółce z o. o Nowe Centrum za 2015 rok . 

 

Wobec braku pytań do porządku, Przewodniczący proponuje  w pakiecie ( porządek w nowej odsłonie 

został radnym rozdany)  przegłosować porządek obrad łącznie ze zmianami, za przyjęciem 

opowiedziało się 14 radnych. 

 

Wobec powyższego porządek został przyjęty i stanowi zał. Nr 3,4 do protokołu. 
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3. Uwagi i poprawki Radnych do protokołów z XXVI Sesji RM w Międzyzdrojach z dnia 

4.11.2016 r. oraz z XXVII Uroczystej Sesji z dnia 11.11.2016 r. 

 

Przewodniczący poinformował, że do protokołów z ostatnich  sesji, które odbyły się :  4.11 i 11.11 br. 

nie wniesiono uwag w ustawowym czasie, w związku z czym protokoły uważa się za   przyjęte.   

Radny Filip Szyszkowski  poinformowała, że 15.12.2016 r.  został rozwiązany Klub Radnych Forum 

Obywatelskie, uznano, że tak będzie najlepiej. Przewodniczący przyjął do wiadomości informację, taka 

obowiązuje  formuła w tej sprawie.   

-------------- doszedł radny Andrzej Kościukiewicz , stan 15 radnych -------------------- 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacje złożyła Radna Iwona Czyż, stanowi to zał. Nr  5 

 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2017 rok, zał. Nr 6 

 

Zagadnienie omówił  Burmistrz  informując, że po raz 11. przedstawia budżet na rok kolejny. Budżet to 

jest plan finansowy, są to założenia finansowe, w liczbach zapisane są potrzeby, które nigdy nie są 

realizowane w 100 % . Budżet 2016,  to jest jeden z lepiej realizujących się budżetów Gminy. Składa 

się na to dużo różnych okoliczności, Międzyzdroje na powrót są miejscem inwestowania, miejsce na 

mapie Polski, gdzie plasujemy się na dobrej pozycji. Budżet Gminy musi wziąć pod uwagę możliwości 

finansowe wynikające z zewnętrznych środków. Burmistrz omówił nabory na środki, z niektórych 

programów jesteśmy wyłączeni ze względu na to, że jesteśmy uplasowani wysoko,  i nie kwalifikujemy 

się do wszystkich możliwych  środków. W niektórych sprawach musimy radzić sobie sami. W budżecie 

10 mln zł to środki z funduszy unijnych , jest to budżet proinwestycyjny. Przez 2. lata będziemy mogli 

starać się o środki, zatem będziemy nastawiać się na wykonywanie inwestycji, które mają szansę na 

pozyskanie środków zewnętrznych, w tym oczyszczalnia i gospodarka wodno-ściekowa na terenie 

naszej aglomeracji. To zadanie ma szansę na dofinansowanie ok. 30 mln zł. Jest to ostatni nabór 

finansowy, a zadanie jest bardzo duże. Musimy znaleźć własne środki na zadanie. Burmistrz 

uczestniczył w  6. posiedzeniach komisji, na których były wypracowane wnioski do budżetu.  Wszystkie 

wnioski zostały przyjęte, i zostaną przyjęte jako autopoprawki Burmistrza.  Autopoprawki przewidują 

te wszystkie wprowadzone zmiany.  Jest 40 wniosków (chociaż było 15),  to przekładają się one na 40 

wniosków  w rozbiciu.  

 Burmistrz nawiązał do transportu do sołectw, nie podpiszemy takiej umowy, tylko wspólnie 

przekażemy środki   na inny  cel, który wskaże Rada Miejska, ale pójdą one  do sołectwa.  

 

Przewodniczący poinformował o trybie prac nad projektem budżetu, przypomniał, że budżet trafił do 

Rady 9 XI 2016 r.  Zakończenie prac nastąpiło  5.12.2016.  

Odczytał opinię RIO, opinia jest pozytywna. Zawiera 3 błędy redakcyjne. Opinia stanowi zał. Nr  7   

 

STANOWISKA KOMISJ 

1. Komisja SKiS wypracowała wnioski, które odczytał i omówił  Przewodniczący Janusz Piłat. 

Stanowisko stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 

2. Stanowisko KRGiB omówił i odczytał Przewodniczący KRGiB Mateusz Bobek, stanowi to 

wnioski końcowe do projektu budżetu. Materiał stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

 

Burmistrz omówił poszczególne autopoprawki, w oparciu o prezentację audiowizualną, zgodnie z  zał. 

Nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący poddawał pod głosowanie na bieżąco omawiane autopoprawki, jeśli nikt z radnych nie 

zgłosi chęci zabrania głosu w danej sprawie. 

 

Głosowanie: 

1) ad. 1 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  
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2) ad. 2 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

3) ad. 3 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

4) ad. 4 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

5) ad. 5 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

6) ad. 6 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrał Mateusz Bobek, zauważył, że w tej pozycji 

diametralnie wzrastają koszty ( było 40 tys. a teraz 120 tys. zł ), tymczasem idea była taka, aby poprawić 

sytuację emerytów i rencistów poprzez zniżkę na linii autobusowej nr 10. Tymczasem okazuje się, że 

nas ten pomysł sporo zaczyna  kosztować, może warto przeznaczyć te pieniądze na coś innego, aniżeli 

utrzymywanie przewoźnika. Musimy  w  inny sposób zagospodarować tę kwotę nie odcinając się od 

pomocy naszym emerytom.  Należy podejść do  tego zagadnienia  z chwilą, kiedy skończy się trwając 

jeszcze umowa. Musi być tam osoba, która będzie reprezentowała nasze interesy i obserwowała  

sytuację na bieżąco  

Radna Iwona Czyż zapytał, czy do tej pory były jakieś zwroty  w tej spółce przewozowej. Burmistrz 

odpowiedział, że nie było żadnych zwrotów. 

 

7) ad. 7 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrała radna Iwona Czyż, która podkreśliła, że  brała 

udział  w komisji, która robiła ogląd substancji mieszkaniowej, na tej podstawie  może powiedzieć, że 

sytuacja w tym zakresie nie wygląda najlepiej,  potrzebne są duże nakłady finansowe  na naszą 

substancję mieszkaniową. 

Burmistrz wyjaśnił, że ta pozycja występuje w kilku miejscach w budżecie, łącznie wydajemy rocznie  

½ mln zł. Łącznie w budżecie mamy  360 tys. zł.  

 

8) ad. 8 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

9) ad. 9 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych 

 

Burmistrz wyjaśnił, że wynagrodzenia znajdują się w kilku pozycjach budżetu. Kwoty te uległy 

zmniejszeniu, choć wolą Rady było, aby środki rozdysponować. Jeżeli uśrednimy te kwoty procentowo, 

to pogłębimy rozbieżności pomiędzy pracownikami. Zatem uśredniliśmy to kwotowo,  wzrost jest na 

jednym poziomie kwotowym. Pracownicy mają wiedzę, przyjęli to, a w trakcie realizacji budżetu można 

to w ciągu roku jeszcze uregulować, jeśli będzie taka wola.  Per saldo,  w rozbiciu na 12 miesięcy nie 

robi to wielkie różnicy.  

Radny Mateusz Bobek rozumie stanowisko Burmistrza, ale będzie utrzymywał stanowisko komisji. 

Chodziło o kwoty, które są w projekcie budżetu. W  propozycji Burmistrza jest 150 tys. zł. mniej zatem 

nie jest to stanowisko komisji.  

Radna Iwona Czyż;  chodziło o uśrednienie, a to się nie przekłada na uśrednienie.  

Burmistrz wyjaśnił, że  zostały zaakceptowane wartości kwotowe, różnica by się pogłębiła poprzez 

uśrednienie. Zróbmy ten drugi krok po nowym roku, a my będziemy bogatsi o realizację naszych 

dochodów. Gwarantuje, że zwróci się do Rady o wzrost płac w ramach tej kwoty.  

Radna  Dorota Klucha zauważyła, że dyskusja w tym zakresie trwała długo. Osobiście stoi na 

stanowisku, że można było przekazać środki kierownikom działu, a oni by sobie z tym poradzili. 

Komisja nie obcięła podwyżek pracownikom, tymczasem wyszło na to, że  zostały one obcięte.   

 

Radny Mateusz Bobek uważa, że  powinniśmy pracować w ramach założeń z budżetu, deficyt był już 

zaplanowany wcześniej, nie powiększymy deficytu, gdyż trzymamy się wersji Burmistrza. 

Burmistrz poprosił, aby tego dzisiaj  nie zmieniać, przyjdziemy na sesję styczniową  w tej sprawie, 

pokryjemy deficyt wolnymi środkami.  

Możemy iść na taką współpracę,  powiedział Mateusz Bobek, warto rozmawiać, wówczas dochodzi się 

do pewnego konsensusu.  
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10) ad.10. ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

11) ad.11; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

12) ad.12 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

13) ad.13 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

14) ad. 14 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych   

 

15) ad. 15 ; za przyjęciem autopoprawki; 

                           Informator samorządowy - 4 tys. zł.; za przyjęciem 15 radnych  

                           Organizacja imprez rekreacyjnych  - 200 tys. zł , za przyjęciem 14, przeciwko 1 osoba  

                                                      

 

16) ad.16 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się:  

                                                                              5 tys. zł - za  15 radnych 

                                                                              5 tys zł  - za  15 radnych 

                                                                           10 tys. zł  - za 15 radnych  

 

17) ad. 17; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 14 radnych, przeciwko 1 osoba 

                                                                                         

18) ad. 18; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 14 radnych, przeciwko 1 osoba  

 

19) ad. 19 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

20) ad. 20 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

21) ad. 21 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

22) ad. 22 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

23) ad. 23 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

24) ad. 24; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

25) ad. 25 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

26) ad. 26 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 13 radnych, przeciwko 2 radnych   

 

27) ad. 27 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

28) ad. 28 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 13 radnych, przeciwko 1 osoba, wstrzymała 

się 1 osoba. 

 

Radna Iwona Czyż nawiązując do tego punktu powiedziała, że intencją komisji było, aby te 200 tys. zł.  

przeznaczyć na organizację imprez takich jak np. Neptunalia, Piknik Rodzinny, aby mogli uczestniczyć  

w nich nasi mieszkańcy.  

 

29) ad. 29 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba  

 

WYDATKI   

 

30) ad. 30 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  
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31) ad. 31; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

32) ad. 32 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

33) ad. 33 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba  

 

34) ad. 34 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

35) ad. 35 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

36) ad. 36 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 14 radnych, wstrzymała się 1 osoba   

37) ad. 37 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

38) ad. 38 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych 

                                                                        15 867,00  za 15 radnych  

                                                                        84 993,00  za 15 radnych   

39) ad. 39 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

Radny Zbigniew  Mittelstadt stoi na stanowisku, że wydatek związany z oceną zagrożenia  jakości wody 

czerpanej   w ujęciach w Międzyzdrojach jest nieuzasadniony  ponieważ dokumentacja zgromadzona 

jest bardzo tendencyjna, żadne służy nie potwierdzają takiego stanu i takich sygnałów, o których   się 

mówi, zatem dalsze badania będą wprowadzały nas w błąd.  Nie wydawajmy bez sensu pieniędzy 

gminnych. Można to wykonać niezależnie.  

Burmistrz przypomniał, że temat ten przerabialiśmy w zeszłym roku, osobiście  „dostał burę” od Rady, 

że nie jest to jeszcze zrobione. Badania wykonają osoby, które nam dadzą 100 % pewności, a bez 

konkretnych działań nie dowiemy się o tym. Nie chodzi tutaj o kolejny dokument, tylko o dokument, 

który da nam konkretną wiedzę. 

 Radny Zbigniew Mittelstadt   uważa, że są badania naukowe, które świadczą o tym, że nic nam nie 

grozi, zabezpiecza nas geologiczny układ wyspy. Wnioskuje o ew. niezależne badanie w tym zakresie. 

Wiele jest badań już wykonanych, to nie jest coś co się zmienia.   

 

 Radny  Sutyła zapytał o szczegóły badań w tym zakresie, czy Radni zostaną zapoznania z tą  

dokumentacją. Burmistrz wyjaśnił, że  zadanie to zostanie zlecone, jak będą środki na ten cel. To Rada 

decyduje w tej sprawie.  

Radny Mateusz Bobek przypomniał, że to na wniosek Rady Burmistrz przygotowuje  taką 

dokumentację. Rada uznała, że to jest pierwszy krok do odpowiedzi, czy ZGWW ma dalej działać. 

Natomiast nie podważałby stanowiska ZGWW, który się tym zajmuje. 

Radna Dorota Klucha potwierdziła, że to Radzie zależało na tym dokumencie.  

Być może zasadne jest to co mówi Pan Zbyszek, zauważyła pani Iwona Czyż, osobiście sama ma 

wątpliwości, czy nie są to środki wydawane niepotrzebnie. 

 Radny Filip Szyszkowski podkreślił, że  rozmawiamy o bezpieczeństwie Międzyzdrojów, nie rozumie 

tych wątpliwości, wszak rozmawiamy o  wodzie w Gminie, to jest nasze być albo nie być.   

 

Lepiej zapobiegać niż leczyć, zauważył  Radny Krzysztof Szlaski.  

 

Radny Janusz Piłat; stwierdzenie, iż ktoś, kto robi dokumentację jest  tendencyjny,  to jest trochę  

pomówienie, wnioskuje o zamknięcie dyskusji, szczególnie, że  wszyscy byli za tym wnioskiem, aby 

taką dokumentację wykonać.   

WNIOSUJE o zamknięcie dyskusji, za przyjęciem  wniosku, który Przewodniczący poddał pod 

głosowanie opowiedziało się 13 radnych, przeciwko 1 osoba, wstrzymała się od głosu 1 osoba. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawkę do budżetu, za przyjęciem opowiedziało się 11 

radnych, przeciwko było 2 radnych, wstrzymały się 2 osoby 

 

40) ad. 40 ; za przyjęciem autopoprawki opowiedziało się 15 radnych  

 

Na tym zakończono przyjmowanie autopoprawek, Burmistrz omówił dochody bieżące w aktualnym 

stanie oraz dochody majątkowe, co zostało  przedstawione  na kolejnych slajdach. Wynik budżetu jest 
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ujemny sfinansowany wolnymi środkami. Dług Gminy po roku 2017,  będzie  13 786 000 zł nie 

uwzględnia umorzenia 30 % pożyczki na rekultywację wysypiska . Zatem mamy bezpieczną sytuację,  

nie ma żadnych zagrożeń jeśli chodzi o budżet.  

Na tym Burmistrz zakończył prezentację, wnioskując o przyjęcie budżetu 

 

Pani Skarbnik  wspomniała o podziale dotacji dla klubów sportowych, i paru innych rzeczach , o których 

należy wspomnieć, choć globalna kwota się nie zmieniała . 

- Popularyzacja i szkolenie kadr w zakresie tańca sportowego ( łącznie 660 tys. zł) 67 500 

- Piłka nożna i siatkowa  -230 000 

- Karate - 40 000 

- Sekcja zapasów  - 57 500  

- Tenis stołowy  -  265 000  

 

Pani Czyż nie zgadza się z podziałem kwot dla poszczególnych klubów, tenis stołowy od początku jest 

faworyzowany.   

 

Jest to w załączniku nr 9 powiedziała Pani Skarbnik ; za przyjęciem zmiany opowiedziało się 15 radnych  

 

- Kolejny zał. Nr 6 dotyczący przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego ( przychody 

4 549 856,00, koszty  4 435 375,00 ), za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych.  

 - zał. nr 14 trzeba wprowadzić dotacje celowe na zadania własne przez podmioty sektora publicznego 

810 000 i należy wprowadzić w paragrafie 11 pkt 1 lit. c  dotacje celowe ; za przyjęciem  15 radnych. 

Przewodniczący poinformował, że wszystkie autopoprawki mają odzwierciedlenie w uchwale 

budżetowej, stąd potrzeba przegłosowania:   

1. Dochody - 60 861 602,23; za 15 radnych 

2. Dochody bieżące - 38 018 972,00; za 15 radnych 

3. Dochody majątkowe  - 22 842 630,23; za 15 radnych  

4. Wydatki budżetu - 61 470 657,40; za 15 radnych  

5. Wydatki bieżące - 41 488 737,41; za 15 radnych  

6. Wydatki majątkowe - 19 981 919,99; za 15 radnych 

7. Planowany deficyt -         609 055,17; za 15 radnych 

8. Wolne środki - 609 055,17; za 15 radnych 

9. Przychody -   3 647 205,65; za 15 radnych  

10. Przychody  zakładu budżetowego – 4 549 856,00 ; za 15 radnych  

11. Koszty jw. – 4 435 375,00 ; za 15 radnych  

12. Ustala się dotacje  2 705 447,80; za 15 radnych 

13. Przedmiotowe -        470 000,00; za 15 radnych   

14. Celowe na zadania własne ( dochodzi punkt c ) – 810 000,00; za 15 radnych   

15. Dla jednostek spoza sektora  finansów publicznych  1 120 518 00 zł.; za 15 radnych 

16. Dochody  i wydatki  zał. nr 13 -  3 812 976,00; za 15 radnych    

 

Radna Iwona Czyż nawiązała do budżetu. Cieszy fakt, że Burmistrz potrafi rozmawiać z radnymi, 

wnioski zostały uwzględnione, czuje jednak niedosyt odnośnie niektórych spraw, np.  sprzedaż 

nieruchomości przy Boh. Warszawy, Radna nie optuje za  tym, abyśmy cokolwiek jeszcze  sprzedawali 

na promenadzie. Tego niedosytu dotyczy również  Festiwal Gwiazd, osobiście Radna jest  zdegustowana 

firmą Master Brand, której  wyniki są niesatysfakcjonujące, a obsługa samej  firmy więcej kosztuje, 

aniżeli pozyskuje ona wpływów. Podobno festiwal miał się samofinansować, przypomniała radna , 

może warto sięgnąć po inne rozwiązania? 

W MDK nagroda dla kadry zarządzającej wynosi ( po podwyżce) 45 160, gdzie pracownicy mają 

77 800, nie podpisuje się pod tym.  

Zwiększyły się opłaty telekomunikacyjne, znowu  wrastają, choć od zawsze mowa jest o 

oszczędnościach. 
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Radny Jan Węglorz wypowiadając się w sprawie budżetu podkreśliła, że uchwalenie budżetu jest to 

bardzo trudna sprawa, gdyż aby komuś dołożyć, trzeba komuś zabrać . Osobiście jest zwolennikiem 

budżetu, który nie spowoduje nadmiernego deficytu, ale również poprawi politykę zrównoważonego 

rozwoju. Będzie głosował za edukacją, bezpieczeństwem, rozwojem dla mieszkańców, wspieraniem 

sportu i młodzieży. Nasz budżet nie wszystkich zadowoli, ale przy mądrym dysponowaniu nim na 

pewno go zrealizujemy. 

Radny Mateusz Bobek,  pewno wszyscy czujemy jakiś niedosyt w budżecie, gdyż każdy ma swoje 

oczekiwania, każdy ma inne priorytety, ważne że osiągnęliśmy kompromis. Niepokojący jest deficyt 

operacyjny, ale w ramach komisji wyjaśniono, ze jest to sytuacja przejściowa  a zapisy są wirtualne. 

Budżet ten nie ogranicza Burmistrza w żadnym stopniu, warto się tą władzą podzielić. Zmiany będą 

nieuniknione, to jest jednak tylko plan. Ważna była deklaracja odnośnie tego, że skaty park będzie 

priorytetem  dla Pana Burmistrza. Podziękował Burmistrzowi za wprowadzenie wszystkich 

autopoprawek, możemy powiedzieć, że jest to wspólny budżet Burmistrz i Rady. 

Burmistrz podziękował za miłe słowa, przeprosił za emocjonalne podejście do tych rozmów, jest 

wprawdzie przekorną naturą, ale chodzi również o to, że wszystko wymaga wielu zabiegów i 

wielogodzinnych nasiadówek, aby dojść do tego wszystkiego.   

Radny Bogusław Sutyła podpisuje się pod budżetem, mając oczywiście wiele różnych  wątpliwości, ale 

cieszy funkcja tzw. strażnika kasy, Pani Skarbnik nie wyda pieniędzy,  których nie ma w kasie. Wszak 

wiemy, że niektóre zapisy są wirtualne i nie wyda się czegoś, czego nie ma w kasie. 

Przewodniczący dziękując za merytoryczną debatę nad budżetem, zamknął dyskusję   w tym temacie,  

poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych.  

Uchwała Nr XXVIII/256/16 stanowi zał. Nr 11 i 12 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z 

dnia  4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Międzyzdroje na lata 2017-2035.7.  

 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z  uchwałą RIO pod względem formalno-prawnym jest 

wszystko w porządku. Materiał ten stanowi zał. Nr 13 do protokołu.   

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmian należy dokonać we wszystkich załącznikach oraz w wykazie 

wieloletnich przedsięwzięć. W zał. Nr 3 zmieniają się limity wydatków, pani skarbnik omówiła 

wszystkie zmiany, zgodnie z przedłożonym załącznikiem ( autopoprawka do projektu uchwały – zał. 

Nr 14 do protokołu. ) w zał. nr 2 zmieniają się kwoty ogólne oraz zapis w punkcie 1, a w zał. nr 1 we 

wszystkich kolumnach mamy zmiany, za wyjątkiem zapisów, zgodnie z uwagami RIO.  

Zmieniała się podstawa prawna.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wszystkie zmiany zgodnie z wprowadzeniem pani Skarbnik 

proponując en block to przegłosować, za przyjęciem uchwały wraz z poprawkami, za przyjęciem 

opowiedziało się 15 radnych. 

  

Uchwała Nr XXVIII/257/16 stanowi zał. Nr 14 i 15 

   

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2016. 

 

Zagadnienie omówiła pani Skarbnik, zgodnie z załącznikiem do  projektu uchwały. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  
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2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało siwe 15 radnych. 

  

Uchwała Nr XXVIII/258/16 stanowi zał. Nr 16 i 17 

 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/159/15 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach         

 z dnia  17 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Międzyzdroje na 2016 rok. 

 

Zagadnienie omówiła pani Skarbnik wyjaśniając, że zmieniamy 2. załączniki. Zał. pierwszy wynika z 

realizacji ponadplanowych przychodów ZOŚ. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało siwe 15 radnych. 

  

Uchwała Nr XXVIII/259/16 stanowi zał. Nr 18 i 19 

 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/11 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia              

4 stycznia 2011 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje 

na lata 2016-2035. 

 

Zmieniamy 3. załączniki, należy zmienić podstawę prawną. Zmiana nastąpiła w związku z system 

zagospodarowania odpadów, reszta zmian wynika z uchwały budżetowej. Jedyna zmiana wymagająca 

zatwierdzenia,  to zał. Nr 1 – funkcjonowanie organu, powinna się tam znaleźć kwota – 5 109 083, 

wynika to z opinii RIO,   w kolumnie 12 – kwota 14 533 079, 75,  w kolumnie 12, powinna znaleźć się 

kwota  9 448 847,05 i ta sama kwota powinna znaleźć w pozycji obok. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji,  Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzone autopoprawki 

en block, zgodnie z tym co wskazała Pani skarbnik, za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych . Całość 

uchwały wraz z  wprowadzonymi autopoprawkami, za przyjęciem opowiedziało siwe 15 radnych. 

  

Uchwała Nr XXVIII/260/16 stanowi zał. Nr 20 i 21 

 

10. Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu oddania nieruchomości          

w użytkowanie. 

 

Zagadnienie omówiła pani Wiceburmistrz wyjaśniając, że chodzi o to, że spółka Adler Schiffer 

zainteresowana jest wybudowaniem platformy na molo, która umożliwi niezależne dojście do części 

spacerowej molo,  bez koniczności przechodzenia przez pasaż molo.  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie za 5, 1 wstrzymująca, 2  osoby przeciwne 

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  
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Pani Burmistrz odpowiadając na pytanie Radnego Bogusława Sutyły, czy jest jakaś  wizualizacja 

platformy,  odpowiedziała, że aktualnie  trwają rozmowy, ale nic nie odbędzie się bez naszej woli i 

akceptacji. Osobiście Radny jest za tym pomysłem, gdyż ktoś kto jest związany z turystyką, 

zdecydowanie  widzi taką konieczność, szczególnie, że Gminę to nic nie kosztuje.   

Radna Iwona Czyż wyraziła wręcz odmienne stanowisko, nie jest przekonana o słuszności takiej 

decyzji,  ważne, aby mieć wgląd w ustalenia. Mamy już doświadczenia z dotychczasowym 

zagospodarowaniem molo,  Gmina  nie ma przełożenia prawnego na żadne sprawy,   nic  nie może 

zrobić. Burmistrz zapewnił, że przedstawi Radzie projekt umowy przed jej podpisaniem. 

Radny Krzysztof Szlaski  zauważył, że dyskusja była burzliwa, zapytał o ogródek gastronomiczny, który 

się tam znajdują, czy on zostanie zlikwidowany. Biorąc pod uwagę okoliczności nie widzi możliwości, 

aby utrzymał się ten ogródek, powiedziała pani Burmistrz.   

Burmistrz dodał, że  nie dopuścimy, aby ktoś coś stawiał na ciągach pieszych, korzystano z tego miejsca 

jak była możliwość, ale nie po to się budowało molo, aby ktoś zajmował to miejsce na  ogródki. Trzeba 

będzie zwrócić się do Adlera o to, aby udrożnić również wejście na molo, gdyż tam sytuacja nie wygląda 

najlepiej. 

Radna Dorota Klucha zauważyła, że  niestety mniej przeszkadzają stoliki na obiekcie molo, niż budki 

Adleara na samym  molo, należy zwrócić się do firmy o  to, aby udrożnili to przejście, choć oczywiście 

jest to wielce wątpliwe, czy mamy na to jakiś wpływ.  

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 8  radnych, przeciwko 5 , 1 osoba   wstrzymała się od głosu. 

  

Uchwała Nr XXVIII/261/16 stanowi zał. Nr 22 i 23 

 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości (teren     

o pow. 2,75 m² - cz. dz. nr 255). 

 

Proponuje się przeznaczyć do wydzierżawienia  na okres os 31 grudnia 2017 roku teren na nośnik 

reklamowy  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie 

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji,  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 15 radnych.  

Uchwała Nr XXVIII/262/16 stanowi zał. Nr 24 i 25 

 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości (teren    

o pow. 80 m² - cz. dz. nr 83/1). 

 

Pani Wiceburmistrz wyjaśniła, że chodzi o wydzierżawienie  na okres 3 lat  części działki  o pow. 80 m 

2 na rzecz właścicieli lokalu gastronomicznego, przylegającej  do terenu. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie( 4 za , 2 wstrzymały się)  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  
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Wobec braku głosów w dyskusji,  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 15 radnych.  

Uchwała Nr XXVIII/263/16 stanowi zał. Nr 26 i 27 

 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (teren o pow. 17 

m² - cz. nieruchomości stan. dz. nr 173/6). 

 

Chodzi o wniosek dotychczasowego  dzierżawcy terenu usytuowanego przy ul. Bukowej w 

Międzyzdrojach, proponuje się wydzierżawić na 5 lat teren  o pow. 17 m ² na rzecz dzierżawcy, 

użytkującego teren  na gruncie gminnym, gdzie posadowiony jest  garaż, stanowiący jego nakład. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie 

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji,  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 15 radnych.  

Uchwała Nr XXVIII/264/16 stanowi zał. Nr 28 i 29 

 

14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz ustalenia wysokości 

stawek     i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych – gminnych w granicach administracyjnych miasta Międzyzdroje.17.  

 

Przewodniczący wyjaśnił, że  w sierpniu zwrócił się do nas prokurator w Świnoujściu odnośnie wolnych 

sobót. Organ wykonawczy przygotował taki projekt uchwały,  Przewodniczący pytał o stan 

zaawansowania prac w tym zakresie , komisje pracowały wobec tego zwraca się o stanowisko.  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się negatywnie 

2. Komisja SKiS opowiedziała się negatywnie  

 

Wobec braku głosów w dyskusji,  Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za 

przyjęciem opowiedziało się 0 radnych, przeciwko 15 radnych. Projekt uchwały został odrzucony.  

Projekt uchwały stanowi  zał. Nr 30  

 

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Zagadnienie omówił Burmistrz, wiele o tym rozmawiano, stawki zostały omówione, prośba o to, aby 

zatwierdzić zaproponowane stawki. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywie 

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, wniosek komisji połączonych komisji zgłosił Przewodniczący 

komisji RGiB : Komisje stoją na stanowisku, aby w styczniu ( z chwilą ukazania się rozporządzenia)  
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podjąć stosowne działania nad zmianą istniejącego regulaminu,  celem zmiany przelicznika  dla 

terenów niezamieszkałych ( od wody).  Wniosek poddany pod głosowanie uzyskał 15 głosów za 

przyjęciem   

Burmistrz zapewnił, że przygotuje stosowane materiały w tej sprawie.  

 

Całość uchwały wraz z wnioskiem poddano pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 14 

radnych,   wstrzymała się 1 osoba.  

  

Uchwała Nr XXVIII/265/16 stanowi zał. Nr 31 i 32 

 

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego                     

w zakresie dofinansowania utrzymania cmentarza komunalnego w Międzyzdrojach i Lubinie.19. 

 

Zagadnienie omówił Pan Burmistrz informując, że w grudniu ustala się taką   dotację na utrzymanie 

cmentarza, dzieje się tak co roku. Dzisiaj ustalamy dotację na rok 2017.  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Radna Iwona Czyż zapytała o wycinkę drzew, czy zostały tutaj wliczone koszty za tę wycinkę,  

Burmistrz wyjaśnił, że jest to w globalnej kwocie.  

Uchwała Nr XXVIII/266/16 stanowi zał. Nr 33 i 34 

 

17. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Ochrony 

Środowiska   w Międzyzdrojach, w sprawie dofinansowania i utrzymania stadionu miejskiego        w 

Międzyzdrojach. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Uchwała Nr XXVIII/267/16 stanowi zał. Nr 35 i 36 

 

18. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn. „Uporządkowanie 

gospodarki ściekowej oraz modernizacja oczyszczalni na terenie aglomeracji Międzyzdroje”. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że Rada chcąc ulżyć mieszkańcom gminy  postanowiła, że w momencie wykonania 

zadania, podejmie prace nad możliwości dopłaty  do ścieków. Kwoty właściwe będą dopiero po 

przetargach, na razie są ro dane szacunkowe, da to możliwość złożenia wniosku.   

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Burmistrz na życzenie  Radnej Iwony Czyż sprecyzował dofinansowanie, jak to będzie wyglądało.  
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Burmistrz wyjaśnił, że jest taka możliwość, że Rada postanowiła przeznaczyć środki z budżetu na 

dofinansowanie dla gospodarstw domowych, które średnio zużywają do 3 m³ w skali miesiąca, a osoby, 

które prowadzą działalność gospodarczą, będą płaciły ceny komercyjne.  

Radny Mateusz Bobek dodał, że koszty będą przełożone na osoby prowadzące działalność 

gospodarzącą,  z tego będziemy mogli wykonać dopłaty. Pamiętajmy o tym, że w tej niemałej  kwocie,  

mamy też infrastrukturę ( budowa oczyszczalni), należy pamiętać, że większość środków otrzymamy z 

dotacji, a oczyszczalnia będzie nas kosztowała 15 – 20 mln zł. , sami tego byśmy nie udźwignęły. Jeśli 

chodzi o technologię, nie jesteśmy specjalistami, ale po wysłuchaniu opinii specjalistów, nie 

powinniśmy mieć wątpliwości, jest to wyjście najlepsze dla Gminy, a dzięki temu oczyszczalnia 

zapewni nam wydolność. 

Przewodniczący dodał, że nowy zbiornik będzie można dostosować do odpowiedniej ilości ścieków, co 

dzisiaj nie jest możliwe.   

Radna Iwona Czyż zapytała o dofinansowanie ( dofinansowanie dotyczy budowy,  powiedział Burmistrz 

procedura będzie trwała 8 miesięcy, a przepisy są bardzo restrykcyjne, rozpoczynamy prace od 2018 

roku i będą trwały 2,5 roku . Burmistrz omówił finansowanie ) Uchwała daje nam możliwość dalszego 

procedowania.  

Radna zapytała o rozliczenie –  dzisiaj na to trudno odpowiedzieć -  czy miesięcznie czy rocznie?.  

Radny Krzysztof  Szlaski zapytał czy zadanie to zostało dobrze wyliczone, będzie głosował za 

przyjęciem projektu uchwały bowiem jest to niezmiernie ważna zadanie,  wiemy o tym wszyscy, 

szczególnie, że Międzyzdroje coraz bardziej się rozbudowują, a oczyszczalnia nie jest już  wydolna. 

Radny Sutyła zapytał, czy nie jest potrzebny tutaj  wariant pesymistyczny, czy mamy na to środki Nie 

mamy środków, odpowiedział Burmistrz, ale jest optymistycznie nastawiony do zagadnienia.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 15 radnych    

Uchwała Nr XXVIII/268/16 stanowi zał. Nr 37 i 38 

 

19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dokumentacji technicznej aportem do 

spółki „Zakład Wodociągów i Kanalizacji” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą                      

w Międzyzdrojach. 

Burmistrz wyjaśnił, że ta uchwała wiąże się z poprzednią.  

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Uchwała Nr XXVIII/269/16 stanowi zał. Nr 39 i 40 

20. Projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Gminie 

Międzyzdroje. 

Burmistrz powiedział, że na komisjach został przedłożony projekt, który powstał po spotkaniu z Radą 

sportu. Wiemy, że uchwała budzi kontrowersje, chodzi o to, żeby środki były właściwie rozliczane. 

Środki zostały przyznane w kwocie 660 tys. zł. ale chciałaby Rada, aby dołożyć starań odnośnie 

właściwego ich rozliczenia. W zależności od ustaleń  różnie mogą potoczyć  się te sprawy, albo 

podejmujemy uchwałę, albo rozmawiamy, ale działamy wg starej uchwały. 
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 Wprawdzie nie ma stanowisk w tej sprawie,  powiedział Przewodniczący , ale  wpłynęło 

stanowiska Klubu Obywatelskie Międzyzdroje, który proponuje wprowadzenie zmian do 

przedmiotowego projektu uchwały, zgodnie z zał. Nr 40a) do protokołu. Radna Iwona Czyż odczytała 

również propozycję do paragrafu 4 proponowanej uchwały. Zaproponowane wnioski z pewnością 

pomogą w rozliczaniu klubów, stwierdziła Radna. 

  

Pani Bober zapytana o zdanie powiedziała,  że zaproponowane  zmiany są  skonsultowane.  

Radna Dorota Klucha nie widzi możliwości, aby tyle propozycji zmian omówić w trakcie sesji, 

szczególnie, że  niektóre zapisy  są bardzo  dwuznaczne. Przenieśmy to do prac komisji, zaproponowała. 

Osobiście uważa, że sprawa ta powinna być opracowywana już w listopadzie, dzisiaj jest trochę mało 

czasu na takie dyskusje.  Przeniesienie do prac  komisji jest równoznaczne z tym, że możemy przenieść 

wszelkie zmiany na kolejny  rok,  powiedziała Pani Jadwiga Bober, ponieważ  obligują nas  różne 

terminy do podjęcia tej  uchwały właśnie dzisiaj, jeśli te zmiany chcemy wdrożyć w życie od nowego 

roku.  

Radna Iwona Czyż wyraziła swoją dezaprobatę, skoro nie rozmawiało się o tym na komisji, a 

propozycja dotyczyła opracowania zmian na sesję,  nie rozumie wniosku o ponowne przeniesieni 

zagadnienia do prac komisji .  

Radny Mateusz Bobek znając specyfikę klubów może powiedzieć najwięcej, tylko postawmy 

sobie pytanie, czy my przy tym stole chcemy uporządkować sprawy sportu w Gminie, poprzez  

przedyskutowanie kilka zaproponowanych zmian. Opinia Rady Sportu jest jednoznaczna, zatem warto 

by wysłuchać też ich opinii, skoro  poprzednie ustalenia zostały zaakceptowane . Wszyscy wiemy, że 

nie jest to dobry system, ale dzisiaj na pewno nie załatwimy globalnie sprawy. Szczególnie, że 

środowisko sportowe, które najlepiej się zna na tych sprawach,  już się wypowiedziało.  Może warto 

wrócić do zagadnienie całościowo i dyskutować globalnie o sprawie sportu w Gminie. Jednak 

zdecydowanie nie możemy wykonywać takich radykalnych ruchów w tej sprawie, w tak krótkim czasie, 

jaki pozostawia nam sesja. 

Radna Iwona Czyż ustosunkowała się do wypowiedzi radnego, zauważyła, że przedmówca  jest 

przede wszystkim radnym, choć jest oczywiście też przewodniczącym Rady Sportu, to tutaj reprezentuje 

Radę, a to się wiąże z oszczędnościami budżetu, które przede wszystkim nam, jako Radzie przyświeca. 

Od początku Radna mówi o tym, że kluby sportowe źle wydatkują gminne środki.. Wprowadzone zapisy 

uporządkują sprawy finansowe również innych klubów. Jeżeli zachowamy aktualne zapisy, to w 

dalszym ciągu będzie trwała taka gospodarka rozrzutności finansowej. Nasze oczekiwania są różne, 

kluby sportowe są zainteresowane jak największą  ilością środków przeznaczonych na swoją 

działalność, a Rada Miejska powinna zadbać o racjonalne ich wydawanie. Radna sygnalizuje ten 

problem od dwóch lat, a sprawa pozostaje bez echa do dzisiaj. Podejmijmy decyzję już dzisiaj i 

przestańmy szastać pieniędzmi, w przeciwnym razie będzie to trwało jeszcze kolejny rok. 

Radny Mateusz Bobek zaproponował uciszenie emocji, które się tutaj wyzwalają. Uchwały innych 

gmin o podobnym profilu są  dużo oszczędniejsze w zapisach. Nam przedstawia się uszczegółowiony 

projekt, który może paradoksalnie, właśnie utrudnić  nam życie, gdyż w gąszczu takich szczegółowych 

zapisów możemy się zagubić.  Oczywiście jest wiele problemów nad którymi trzeba się pochylić w tej 

sprawie, np. co z dziećmi zamiejscowymi zrzeszonymi w naszych klubach , a takich sytuacji  jest 

niemało, jest to duży problem. Kwestia płatnych zajęć w niektórych klubach itp. , tego wszystkiego nie 

rozwiążemy dzisiaj, choć też trzeba . Stanowisko Rady Sportu było jednomyślne. Uważajmy, aby nie 

wylać dziecka z kąpielą.  

Radna Dorota Klucha nie wie jak to wszystko uporządkować, będzie to trudne do zrealizowania  na 

dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący zauważył, że na dzisiaj mamy projekt uchwały. Pani Bober wyjaśniła, że 

projekt miał uporządkować sprawy, chcieliśmy zrobić katalog spraw dotyczący rozliczeń, zostało to 

wszystko uporządkowane. Wcześniej było to wszystko różnie interpretowane, gdyż zapisy nie były 

precyzyjne, w zakres rozliczeń wchodziło mnóstwo spraw, które były bardzo kontrowersyjne. Różnie 
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rozliczano wydatki, gdyż bardzo szeroko było to potraktowane. To był powód uporządkowania, ale są 

pewne granice rozliczeń , które należy sprecyzować.  

Pani Joanna Sołtys wyjaśniła, że w uchwale są zmiany, cała uchwała nie jest nową  uchwałą , 

tylko zmiany są nowe. Nie można tego przesunąć, gdyż uchwała będzie obowiązywała w takiej samej 

wersji. Niestety uchwała nie jest zbyt korzystana w rozliczeniu, dzisiaj jest trochę  wolna amerykanka. 

Radny Adam Jakubowski jest zbulwersowany określeniem szastania pieniędzmi na sport, wszak 

jest dokument regulujący, może nie jest doskonały, ale obowiązuje . W protokole komisji rewizyjnej 

jest zapis mówiący o tym, że to zagadnienie powinno być przeanalizowane celem stworzenia jednolitych 

zasad.  

 Radna Katarzyna Natkańska uważa, że tak ważne sprawy są zbyt  późno podejmowane, przecież 

Rada Sportu mogła spotkać się wcześniej w tym zakresie, w zapisach uchwały  żadne wnioski nie 

zostały zrealizowane. Projekt uchwały ze zmianami wpłynął zbyt późno, aby móc to przeanalizować. 

Radna zauważyła, że   Kluby będą robiły wszystko, aby nie było żadnych obostrzeń w zakresie rozliczeń. 

Wg  danych statystycznych można mieć wątpliwości, czy oby na pewno  chodzi o nasze dzieci, bo jest 

zrzeszonych  wiele  osób dojrzałych, bynajmniej nie wynika ze statystyk, że chodzi o nasze dzieci.    

 Radny Mateusz Bobek zwrócił uwagę, że trudno znaleźć złoty środek, gdyż każda dyscyplina 

ma inną specyfikę, pewnych dyscyplin się nie porównuje, tak jak nie porównuje się pierwszej, czy 

drugiej ligi. Musimy sobie odpowiedzieć na podstawowe pytanie, czy chcemy ekstraklasę kobiet, a 

może nie chcemy, zrobili swoje i  mogą odejść .  

 Sekretarz Henryk Nogala wypowiedział się w tej sprawie, zauważył, że umyka w tej 

wypowiedzi coś istotnego,  zawodnik sportowy dąży do współzawodnictwa,  do rywalizacji . W naszej 

Gminie mamy sport masowy i sport wysokokwalifikowany.  Trzeba  odpowiedzieć sobie, czy chcemy 

stawiać na sport masowy, czy sport wysokokwalifikowany, gdyż z takimi decyzjami wiążą się zupełnie 

inne uwarunkowania.  Aby odnieść się  do wszystkich jednakowo, to wszystkich jednakowo trzeba 

potraktować, jeśli sport wysokokwalifikowany, to jest zupełnie inne przełożenie. Nasi zawodnicy dążą 

do takich sukcesów, a reszta podąża za nimi.  

 Radna Iwona Czyż zapytała, kiedy instruktorzy szkolą kadrę,  skoro ich nie ma na miejscu. Poza 

tym dysponuje materiałami z kontroli, w których widnieje  zapis, że niedopuszczalne jest wspieranie 

klubu sportowego w rozgrywkach ligi zawodowej, bo nie stanowi to zaspakajania potrzeb zbiorowych, 

zatem nie sądzi by uzasadnione było   udzielenie dotacji na ten cel. Radna zauważyła również, że   

przedkładane rachunki klubów nie spełniają uwarunkowań, ale  muszą być realizowane, stąd określenie 

szastania pieniędzmi, bo tak jest w istocie – radna nawiązała do wypowiedzi Adam Jakubowskiego.  

 Komisja Rewizyjna widząc te wszystkie niedoskonałości uchwały wnioskowała o 

dopracowanie jej, zauważył radny Adam Jakubowski,  tymczasem stawia formalny wniosek o odesłanie 

projektu uchwały  do prac w ramach komisji.  Wniosek o zamknięcie dyskusji został poddany pod 

głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 8 radnych, przeciwko wnioskowi było 7 radnych. Wniosek 

przeszedł. Projekt uchwały został przeniesiony do prac w komisjach.  

Radny Mateusz  Bobek zauważył, że jest jeszcze  trochę czasu, aby przedyskutować tę kwestię, taką 

propozycję dał radny. 

Pani Jadwiga  Bober zapytała wobec tego, kiedy ma ogłosić konkursy, które są  na rok, w takiej 

sytuacji  kluby nie otrzymają dotacji. Jeżeli będzie się to odbywało wg starej uchwały, będzie to na 

starych zasadach .  

Przewodniczący zauważył, że bez względu na wszystko,  uchwała i tak nie wejdzie w styczniu ze 

względu na konieczność publikacji w Dzienniku Urzędowym.   

Pani Agnieszka Sadka wyjaśniła, że powinien być utworzony katalog spraw, jej zdaniem  wszystkie 

kluby powinny być jednakowo traktowane. Nie ma tutaj znaczenia liga,  w aspekcie ich  rozliczenia, 

jest to realizacja zadania publicznego i musimy brać pod uwagę właściwe gospodarowanie  środkami 

publicznymi. 

Zadajmy sobie pytanie,  jaki chcemy mieć sport w Gminie, miejmy  odwagę powiedzieć to otwartym 

tekstem. Powiedział Radny Mateusz Bobek. 
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Radny Andrzej Kościukiewicz zauważył, że popełniamy zasadniczy błąd, rozmawiamy z klubami 

sportowymi, które mają swój statut i swoje cele, to  my nakreślamy co chcemy mieć  ze sportu, bo to są 

przecież publiczne pieniądze. Klub zawsze będzie chciał awansować, a to  będzie generowało koszty. 

Kluby mają przecież  sponsorów, mają swoje dochody, oni sobie poradzą, my musimy określić, co 

chcemy osiągnąć za te środki. 

Pamiętajmy jednak, że to nie będzie ewolucja, tylko rewolucja, powiedział Radny Mateusz Bobek, 

chyba trochę za późno o tym mówimy. Może spotkajmy się na spokojnie, i rozmawiajmy o tym. 

Odpuśćmy sobie w tym roku tę rewolucję zaproponował Radny Andrzej Kościukiewicz, a w 

przyszłym roku przygotujemy  ewolucję, na spokojnie. 

Burmistrz chciał właśnie zaproponować, aby zostawić w tym roku stare zasady, wszystko już trwa, 

możemy zaskoczyć  środowisko, które ma już swoje ustalenia i terminy, wnioskuje o to, aby podobnie 

jak w kwestii oświaty, tak w sporcie  podjąć stosowne decyzje,  zaproponować właściwą formułę, można 

zcentralizować kluby, dajmy sobie czas na przeorganizowanie tych spraw.  Dzisiaj ogłosimy konkurs i 

rozliczymy jak najlepiej faktury, dając wskazówki klubom,  jak mają to wszystko rozliczać. Już na etapie 

konkursu, trzeba to jako uszczelnić.     

Radna Natkańska,  wracając do swojej poprzedniej  wypowiedzi wyjaśniła, że nie chciałby, aby 

została  ona potraktowana, że  jest przeciwniczką sportu, chodzi jedynie o to, że podczas kontroli 

Komisji Rewizyjnej zauważyła, że  bardzo niesprawiedliwie są rozdzielane środki, a chciałaby, aby 

nasza młodzież była traktowana jednakowo,  i na tych samych zasadach funkcjonował sport w Gminie. 

Radna Iwona Czyż  zauważyła, że kluby same powinny finansować część swoich wydatków, nie 

jest przeciwna sportowi, ale stwórzmy katalog, który da jednakowe szanse wszystkim, stąd wniosek 

klubu, który przedstawiła.  

Radny Bogusław Sutyła, stoi na stanowisku, że  dyskusja jest przedmiotowa, teraz zastanówmy się 

nad formułą i trybem załatwiania tych spraw. To co się stało dzisiaj jest częściowo plusem i minusem, 

szczególnie, że stoimy przed zadaniem przejęcia stadionu. Muszą to zrobić osoby znające się na tym. 

To powinno dziać się równomiernie, w poczuciu, że  środki te są rozliczane zgodnie ze sztuką głęboko 

pojętej ekonomii. 

Radna Iwona Czyż ma pretensje do Burmistrza, że uchwała ta poszła najpierw do prac Rady Sportu, 

zamiast do Rady Miejskiej. Taka jest kolejność procedowania, poinformował Przewodniczący Rady 

Sportu. 

Przewodniczący wnioskuje o zamknięcie dyskusji, którą można zakończyć wnioskiem Burmistrza 

odnośnie tego, żeby w konkursie , który ma zostać przeprowadzony, zastosować zapisy, które pozwolą 

na racjonalne gospodarowanie środkami, zgodnie z   wydatkowaniem finansów publicznych. Wniosek 

bez głosowania. 

Radni rozważali jak to zrobić, aby zapewnić taką szczelność, chodzi o ustalenie kosztów, które 

mogą być akceptowane, a które nie. Dlaczego nie możemy wrócić do zadania w styczniu.  

Krzysztof Szlaski zauważył, że nie możemy porównywać pewnych dyscyplin sportowych,  co 

powiemy dziecku, które awansuje, że nie ma innych możliwości.   

Projekt uchwały stanowi zał. nr 40a) 

Przewodniczący zamykając dyskusję,  zapowiedział 10 min. przerwę, po przerwie wznowił 

posiedzenie.  

21. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 rok. 

Burmistrz wnioskuje o przyjęcie tego materiału, ew. pytania kierowane będą do pracowników OPS. 

Ile osób jest zatrudnionych,  jak wygląda struktura pracy w profilaktyce, zapytała Radna Iwona Czyż,  

zagadnienie omówiła pani Małgorzata Musialska. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  
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Uchwała Nr XXVIII/270/16 stanowi zał. Nr 41 i 42 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych ( 

nieobecny Radny Andrzej Kościukiewicz, obecnych 14 radnych )  

22. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 

rok. 

 

Burmistrz wnioskuje o przyjęcie tego materiału. 

 

STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała się pozytywnie  

2. Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie  

 

Uchwała Nr XXVIII/271/16 stanowi zał. Nr 43 i 44 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

Pani Kierownik poinformowała, że od maja 2011 do dzisiaj  w stacjonarnej pieczy zastępczej, nie 

zostało umieszczone żadne dziecko, jest to duży sukces ponieważ statystyki w tym zakresie  są 

nieubłagane. Zmniejszyła się  liczba osób korzystających z OPS, liczba osób uwikłanych w uzależnienia 

oraz zmniejszyła się  liczba osób nieradzących sobie z problemami wychowawczymi. Jest to wspólny 

sukces, za co chciała podziękować Radzie i Burmistrzowi pani Kierownik. 

23. Projekt uchwały w sprawie skargi z dnia 22.09.2016 r. na działalność Burmistrza Międzyzdrojów. 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej .   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały,  za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.  

Radny Bogusław Sutyła zna tę sprawę z dyżuru, zatem chciał zapytać czy przyjęcie uchwały zamyka  tę 

sprawę, osobiście  wie, że właściciele nie są usatysfakcjonowani, sprawa w ich ocenie nie jest 

zakończona. 

Radny Janusz Piłat poinformował,  że Komisja Rewizyjna nie jest specjalistą od tych spraw, ale komisja 

opiera się na opiniach specjalistów, a studzienka jest umieszczona optymalnie, tak się wyrażają 

specjaliści. Nie ma potrzeby umieszczania tam innych studzienek, gdyż nie miałyby znaczącego wpływu 

na zbieranie wody, tak wykazały kontrole, które miały miejsce. Skarga jest zasadna odnośnie tego, że 

brakowało odpowiedzi na jedno pismo, stąd zasadność skargi, ale jest to jedyny zarzut w sprawie.  

 

Radna Iwona Czyż wyjaśniała, że obniżenie drogi nastąpiło w wyniku rekonstrukcji ulicy,  rzędne  

zostały obniżone, i to była dobra wola wykonawców, powiedział Radny Piłat, nieruchomość ta jest 

najniżej usytułowana w całej ulicy Mieszka i Myśliwskiej. Po wizji i analizie, Komina bazuje na danych 

ustaleniach fachowców.  

Zatem komisja odniosła się jedynie do spraw urzędowych, wynikających z KPA   

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.   

 

Uchwała Nr XXVIII/272/16 stanowi zał. Nr 45 i 46 

24. Projekt uchwały w sprawie uznania właściwości Rady Miejskiej do rozpoznania skargi na 

działalność Burmistrza Międzyzdrojów. 
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Wpłynęła kolejna skarga, która zgodnie z oceną  prawną powinna być rozpatrzona przez komisję 

rewizyjną.   

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 14 radnych.  

 

Uchwała Nr XXVIII/273/16 stanowi zał. Nr 47 i 48 

25. Projekt uchwały w sprawie  zawiadomienia J.Z o niezałatwieniu skargi w terminie.  

Przewodniczący wyjaśnił, że chodzi o skargę, która wpłynęła do Rady Miejskiej, ale nie ma szans zostać 

załatwiona w  terminie,  wynikającym z KPA. Przewodniczący  poddał pod głosowanie projekt uchwały, 

za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.   

 

Uchwała Nr XXVIII/274/16 stanowi zał. Nr 49 i 50 

26. Przyjęcie protokołu z kontroli klubów sportowych pod względem rozliczeń z udzielonych 

dotacji za rok 2015. 

 

Protokół odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Adam Jakubowski, protokół stanowi zał. 

Nr 51 do protokołu. 

  

Przewodniczący otworzył dyskusja, wobec braku  głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie  protokół 

komisji, za przyjęciem opowiedziało się 13 radnych, 1 osoba wstrzymała się  od głosu.  

 

27. Przyjęcie protokołu z kontroli działalności Burmistrza w zakresie wykonywania uprawnień 

nadzorczych wspólnika w Spółce z o. o Nowe Centrum za 2015 rok  

Protokół odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Adam Jakubowski, protokół stanowi zał. 

Nr 52 do protokołu  

Radny Bogusław Sutyła zapytał o spotkania Rady Nadzorczej, ile było takich spotkań, Burmistrz 

wyjaśnił, że  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół komisji, za przyjęciem opowiedziało się 14 

radnych, 1 osoba wstrzymała się  od głosu.  

28. Sprawozdanie Burmistrza Międzyzdrojów z   prac między sesjami. 

 

Wyszła Katarzyna Natkańska, doszedł radny Andrzej Kościukiewicz, stan 14 radnych  

 

Zagadnienie omówił Burmistrz, materiał stanowi zał. Nr 53 do protokołu.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, w której głos zabrali:  

 

Radny Bogusław Sutyła zapytał o ścieżki rowerowe, czy się zmienił front WPN w zakresie budowy 

ścieżek. Burmistrz omówił spotkanie,  było to wewnętrze spotkanie, chodziło o przebieg po trasie R10 

- między wydmą szarą a wydmą białą. Wypowiedź uzupełnił Radny Adam Jakubowski.  

 

W punkcie 18 sprawozdania, Burmistrz wyjaśnił, że na tym spotkaniu były również omawiane ścieżki 

przez WPN. Chodziło o możliwości wykorzystania wody na Białej Górze, chcemy rozpoznać temat 

odnośnie kosztów pozyskania wody.  

Burmistrz omówił również  projekt Kompono.  

 

W punkcie 19  oświata, czy starostwo ma już jakąś wiedzę w tym zakresie, na zapytanie Radnego Sutyły 

Burmistrz odpowiedział, że było to spotkanie z Panią Kurator oświaty, która czytała broszurkę, którą 
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wcześniej rozdano. Uzasadniono wprowadzanie reformy, jako jedynie słusznej. W styczniu trzeba 

rozpocząć prace na temat oświaty w Gminie. Dostarczymy Radnym broszurki.  

 

Radny Adam Jakubowski zapytał o wyjazd do Katowic i Słajsina.  Burmistrz wyjaśnił, że w Katowicach 

powiedziano  jak zarządzać miastem. Chodziło o podejmowanie decyzji, takie Pijarowskie działania. 

Wiodące miasto Katowice bardzo się ładnie prezentowało. 

Jeśli chodzi o Słajsino uchwalano budżet. Przeniesiono do rezerwy inwestycyjnej 500 tys. zł. Jest 

zauważalna dbałość o koszty. Skupiono się na najważniejszych wydatkach.  

 

Inwestycje , są aktualnie 4 inwestycje w realizacji, zał. Nr 54 do protokołu. 

Przesunięto odbiór ulic Mieszka-Myśliwska, Ks. Pomorskich w trakcie odbioru, schody na molo w 

trakcie realizacji, przesunięto termin zakończenia, ścieżki spacerowe  na etapie dokumentacji, 

przesunięto termin realizacji. Ulica Wodna w sołectwie.  

 

Jeśli chodzi o inwestycje jest bardzo dobrze, nadwyżka w  budżecie  9 068 550  zł po 10. miesiącach, 

ale wszystkie ważne faktury do zapłacenia, ale jesteśmy i tak na plusie.  

  

29. Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie spraw wniesionych do Rady oraz                             

o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący nawiązał do następujących spraw:  

 

1. Pismo  w sprawie  Radnej Katarzyny Natkańskiej dot.  prowadzenia działalności gospodarczej  

na mieniu gminy. Przewodniczący poinformował, że  zostało przygotowane pismo w tej 

sprawie,   zał. Nr 55 .  Radna  Katarzyna Natkańska  również złożyła pismo wyjaśniające w tej 

sprawie, zał. nr 56 Osobiście jest dobrej myśli, że wojewoda  przyjmie takie uzasadnienie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie pisma o zaproponowanej treści, które 

zostanie przesłane  w odpowiedzi do Wojewody, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych. 

 

2. Pismo Pana Roberta Ligęzy, który zwrócił się do Gminy z propozycją wieży widokowe, 

Komisja SKiS negatywnie zaopiniowała taką propozycję. Wobec tego proponuje przyjąć 

wniosek Komisji o odrzucenie pisma. Radny Janusz Piłat uważa, że nie mamy terenów na tego 

rodzaju inwestycje na promenadzie. Za wnioskiem o odrzucenie opowiedziało się 12 osób, 

przeciwne były 2 osoby.   

 

3. Rzecznik Praw Obywatelskich wpłynęło pismo w tej sprawie – proponuje, aby organ 

wykonawczy przygotował to zagadnienie.  

 

4. Sprawy mieszkaniowe, pisma w sprawie Pani z Ukrainy oraz Pani Justyna Andybur, to jest 

ściśle związane. Stanowisko Komisji SKiS jest negatywne, zmiana uchwały nie jest potrzebna 

w tym zakresie. 

Pani Justyna Andybur, Pani Wiceburmistrz wyjaśniła, że lokal nie wpisuje się w obowiązującą 

uchwałę, nie ma zatem możliwości sprzedaży. Rzecznik Praw Obywatelskich zwraca się  do 

Rady Miejskiej. Przewodniczący poinformuje rzecznika, że  pismo przekazano do organu 

wykonawczego. Obydwa pisma zostaną przekazane zgodnie z kompetencjami do Burmistrza , 

za przyjęciem 14 radnych. 

 

5. Sebastian Bielecki wniosek odnośnie skierowania  sprawy do prac komisji, za wnioskiem 

opowiedziało się 14 radnych. 

 

6. Pani Grażyna Piech w sprawie ekspertyzy budynku.  

Burmistrz poinformował, że po odbiorze ulicy będzie ta sprawa załatwiona, organ wykonawczy 

się tym zajmie.  
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7. Pan Gorczakowski w sprawie światłowodów, sprawa została zdjęta z porządku sesji, zatem 

powróci do prac w komisjiach. 

8. Pozostałe sprawy są do wiadomości Komisji, wszystkie zostały przesłane na skrzynki                    

e-mailowe radnych. 

 

30. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

 

Nie udzielono odpowiedzi, zostaną przesłane w statutowym terminie  

 

31. Wnioski komisji i radnych. 

 

Radny Zbigniew Mittelstädt chciałby powrócić  do zagadnienia w ramach prac komisji  do tematu 

oceny zagrożenia jakości wód czerpalnych ujęcia w Międzyzdrojach. Przekazaliśmy pieniądze, ale 

musimy zadbać o to, aby trafiły one w dobre ręce.  

Burmistrz uznał, że wniosek jest zasadny, musimy zastanowić się,  czy idziemy w stronę wygaszania 

ZGWW,  czy też powinniśmy utrzymać  Związek do momentu wykonania raportów oddziaływania na 

środowisko. Wygaszanie potrwa przynajmniej ½ roku.  

 

Radny Filip Szyszkowski uważa, że pomysł jest jak najbardziej zasadny, Gmina miałaby  kontrolę w 

każdej sytuacji.  

 

Radny Mateusz Bobek przeanalizujmy to jak to będzie wyglądało finansowo, głównym wyznacznikiem  

powinny być koszty w tym zakresie. Jeśli chodzi o raporty są one bardzo rozbieżne, jedne mówią o tym, 

że mamy wodę,  inne, że jej nie mamy. 

 

Jest to bardzo dyskusyjna sprawa, jak się okazało, Radni mieli bardzo podzielone opinie w tym zakresie, 

o czym rozważali Przewodniczący Jan Magda oraz Zbigniew Mittelstädt. Radni zastanawiali się jak  to 

się ma do budżetu, który został już przyjęty.  

 

Radny Bogusław Sutyła przypomniał, że po uzyskaniu samodzielności Międzyzdrojów,  interesował się 

tym problemem Pan Andrzej Biniszkiewicz, była mowa o zasoleniu. Osobiście sięgałby do różnych 

źródeł,  celem oceny istniejącej sytuacji. Jest wiele badań w tym zakresie, po które należy sięgnąć.  

 

WNIOSEK powrócić  do zagadnienia w ramach prac komisji  do tematu oceny zagrożenia jakości 

wód czerpalnych ujęcia w Międzyzdrojach, za wnioskiem opowiedziało się 13 radnych, przeciwko 1 

była osoba.   

 

32. Wnioski i skargi mieszkańców.  

 

Radny Jan Węglorz zauważył, że  w związku z dzierżawą   parkingu przy ul. Komunalnej bardzo  jest  

zaśmieca ten teren , trzeba tego przypilnować. 

33. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący zaprosił na opłatek miejski do MDK. Przekazał życzenia od wszystkich, którzy je 

skierowali do Rady Miejskiej.  

W związku z zakończeniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął XXVIII Sesję RM w 

Międzyzdrojach. 

Na tym zakończono protokół  

 

Protokółowała  

Mirosława Nurkowska   

Prowadzący obrady 

                                                                                                                             Jan Magda 
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